

# Vertraulichkeitsvereinbarung (NDA)

Bilateral · Government/Defence-freundliche Vorlage (DE/EN)

## Parteien

**Partei A (Auftraggeber):** [Organisation], [Adresse], vertreten durch [Name, Funktion]

**Partei B (Berater):** Lyubomir Bogdanov, Independent Government & Defence Satcom Architect

**Datum:** [TT.MM.JJJJ]

## 1. Zweck

Die Parteien beabsichtigen, im Rahmen möglicher technischer Beratungs- oder Unterstützungsleistungen Informationen auszutauschen. Diese Vereinbarung regelt den Schutz vertraulicher Informationen, die im Zusammenhang mit diesem Zweck offengelegt werden.

## 2. Vertrauliche Informationen

„Vertrauliche Informationen“ sind alle Informationen, Unterlagen und Daten, die schriftlich, mündlich oder elektronisch offengelegt werden und als vertraulich gekennzeichnet sind oder ihrer Natur nach vertraulich sind (z. B. technische Konzepte, Architekturen, Spezifikationen, Link Budgets, Planungen, Angebote, Preis-/Kalkulationsinformationen).

## 3. Pflichten

Die empfangende Partei verpflichtet sich, (a) vertrauliche Informationen ausschließlich für den Zweck zu verwenden, (b) sie nicht an Dritte weiterzugeben (außer an zur Vertraulichkeit verpflichtete Mitarbeiter/Beauftragte, die sie benötigen), und (c) angemessene Schutzmaßnahmen anzuwenden.

## 4. Ausnahmen

Die Pflichten gelten nicht für Informationen, die (a) öffentlich bekannt sind oder werden, (b) der empfangenden Partei bereits rechtmäßig bekannt waren, (c) rechtmäßig von Dritten ohne Verpflichtung erlangt wurden, oder (d) unabhängig entwickelt wurden.

## 5. Laufzeit

Diese Vereinbarung tritt mit Unterzeichnung in Kraft und gilt für [3/5] Jahre. Die Pflichten gelten für alle während der Laufzeit offengelegten vertraulichen Informationen und bestehen für die genannte Dauer fort.

## 6. Rückgabe/Löschung

Auf Anforderung werden vertrauliche Informationen (inkl. Kopien) innerhalb angemessener Frist zurückgegeben oder gelöscht, soweit keine gesetzlichen Aufbewahrungspflichten entgegenstehen. Backups können ausgenommen sein, bleiben jedoch vertraulich.

## 7. Rechte

Alle Rechte verbleiben bei der offenlegenden Partei. Es werden keine Lizenzen oder Rechte übertragen, außer zur Nutzung für den Zweck.

## 8. Anwendbares Recht

Es gilt deutsches Recht. Gerichtsstand ist – soweit zulässig – München.

## Unterschriften

Partei A (Auftraggeber)	Partei B (Berater)
Ort/Datum: _____	Ort/Datum: _____

Name/Funktion: _____	Lyubomir Bogdanov
Unterschrift: _____	Unterschrift: _____

# Non-Disclosure Agreement (NDA)

Bilateral · Government/Defence-friendly template (DE/EN)

## Parties

**Party A (Client):** [Organisation], [Address], represented by [Name, Title]

**Party B (Consultant):** Lyubomir Bogdanov, Independent Government & Defence Satcom Architect

**Date:** [DD.MM.YYYY]

## 1. Purpose

The parties intend to exchange information in connection with potential technical consulting or support services. This agreement governs the protection of confidential information disclosed for that purpose.

## 2. Confidential Information

“Confidential Information” means any information disclosed in written, oral or electronic form that is marked as confidential or is confidential by nature (e.g. technical concepts, architectures, specifications, link budgets, plans, proposals, pricing/costing information).

## 3. Obligations

The receiving party shall (a) use Confidential Information solely for the Purpose, (b) not disclose it to third parties except to employees/contractors who need it and are bound by confidentiality, and (c) apply reasonable measures to protect it.

## 4. Exclusions

Obligations do not apply to information that (a) is or becomes public, (b) was lawfully known prior to disclosure, (c) is received lawfully from a third party without restriction, or (d) is independently developed.

## 5. Term

This agreement enters into force upon signature and remains effective for [3/5] years. Obligations apply to Confidential Information disclosed during the term and continue for the specified period.

## 6. Return/Deletion

Upon request, Confidential Information (including copies) shall be returned or deleted within a reasonable time unless legal retention applies. Backups may be exempt but remain confidential.

## 7. Rights

All rights remain with the disclosing party. No licences or rights are granted except to use the information for the Purpose.

## 8. Governing law

This agreement is governed by German law. Place of jurisdiction is Munich, where permissible.

## Signatures

Party A (Client)	Party B (Consultant)
Place/Date: _____	Place/Date: _____
Name/Title: _____	Lyubomir Bogdanov
Signature: _____	Signature: _____